

Headline	Gesa TNB ambil alih hutang SESB, selesai isu lain: Shafie		
MediaTitle	Harian Ekspres (KK)		
Date	04 Jan 2024	Language	Malay
Circulation	25,055	Readership	75,165
Section	Tempatan	Page No	2
ArticleSize	171 cm <sup>2</sup>	Journalist	N/A
PR Value	RM 2,725		



## Gesa TNB ambil alih hutang SESB, selesai isu lain: Shafie



### Mohd Izham Bin Hashim

KOTA KINABALU: Kerajaan Negeri Sabah digesa berunding dengan Tenaga Nasional Berhad (TNB) bagi mengambil alih hutang Sabah Electricity Sdn Bhd (SESB) dan menyelesaikan sebarang isu kewangan lain sebelum memperoleh operasinya.

Adun Senallang, Datuk Seri Mohd Shafie Apdal (**gambar**) berkata syarikat utiliti SESB, yang kini di bawah TNB, juga menerima subsidi tahunan berjumlah lebih RM600 juta daripada Kerajaan Persekutuan.

“Bagaimanakah Sabah akan mengekalkan pembayaran ini apabila ia mengambil alih SESB?” beliau mengemukakan soalan itu semasa perbincangan enakmen meminda Suruhanjaya Tenaga Sabah 2023 di Dewan Undangan Negeri pada Rabu.

Tambahan pula, Shafie menegaskan TNB memegang majoriti saham dalam SESB (80 peratus) dan harus menyerap semua hutang sebelum menyerahkannya kepada negeri pada 2030.

Beliau berkata TNB menerima berbilion ringgit hasil tahunan, manakala SESB memegang kurang daripada 20 peratus saham.

“Kenapa SESB mesti dibiarkan bayar hutang ini? TNB mempunyai berbilion-bilion hasil tahunan, kenapa tak boleh serap hutang itu?”

Melangkah ke hadapan, Shafie turut menggesa kerajaan negeri menjalankan kajian semula terhadap pengeluar tenaga bebas (IPP) di negeri ini, dengan mengambil kira kebimbangan mengenai harga dan bekalan yang tidak konsisten.

“Walaupun terdapat bilangan IPP terbanyak di negara ini, Sabah masih mengalami catuan bekalan kuasa, yang tidak berlaku di mana-mana negeri lain,” katanya.

Shafie percaya kebajikan dan manfaat rakyat perlu diutamakan berbanding manfaat IPP.

Bagi menyokong rang undang-undang yang dicadangkan yang akan memberi kuasa kawal selia penuh negeri terhadap bekalan kuasa, Shafie menekankan keperluan untuk pengurusan Suruhanjaya Tenaga Sabah yang betul.

Beliau juga menambah bahawa Sabah boleh mempertimbangkan untuk mengeksport tenaganya pada masa hadapan, tetapi ia perlu terlebih dahulu memastikan keperluan tenaga negeri lebih daripada mencukupi.